
Zápis ze zasedání pléna AS
UK ze dne 13. prosince 2024
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Přítomní členové AS UK
1. LF
prof. MUDr. Robert Jech, Ph.D.
prof. MUDr. Tomáš Zima, DrSc., MBA
Adam Karas
Andrea Rashovska

2. LF
prof. MUDr. Richard Škába, CSc.
Leona Petlíková
Matyáš Uvíra

3. LF
doc. MUDr. Jan Gojda, Ph.D.
prof. MUDr. Zuzana Moťovská, Ph.D.
Tereza Entlerová
Jonáš Vala (online)

LFP
doc. MUDr. Karel Ježek, Ph.D.
Čadková Nicole
Karel Mikulčák (online)

LF HK
prof. RNDr. Jan Krejsek, CSc.
MUDr. Tomáš Soukup, Ph.D.
Tomáš Pavelka
Martin Mucha

FaF
PharmDr. Eduard Jirkovský, Ph.D.
PhDr. Zděnka Kudláčková, Ph.D.
Amir Dezham
Mgr. Eliška Mašková

FF
Mgr. Jan Bičovský, Ph.D.
Mgr. Karel Šima, Ph.D.
Mgr. Richard Keračík
Jakub Gogela

PF
JUDr. Ing. Josef Staša, CSc.
JUDr. Michal Říha, Ph.D. (online)
Bc. Jakub Čech
Pavel Linzer

PedF
PhDr. David Greger, Ph.D.
doc. PhDr. Zbyněk Němec, Ph.D.
Mgr. Veronika Vohlídková

FTVS
PhDr. Mgr. Helena Vomáčková, Ph.D.
PhDr. Josef Voráček, Ph.D.
Mgr. Andrea Duchoňová (online)
Mgr. Veronika Krause

PřF
prof. RNDr. Jan Černý, Ph.D.
doc. Ing. Stanislav Smrček, CSc.
Bc. Richard Janeček
Mgr. Robert Willimetz

MFF
doc. Mgr. Cyril Brom, Ph.D.
doc. PhDr. RNDr. Josef Stráský, Ph.D.
RNDr. Andrej Farkaš

FSV
PhDr. Petr Jüptner, Ph.D.
prof. PhDr. Michal Kubát, Ph.D.
Bc. Marek Boňko
PhDr. Jan Křovák

KTF
prof. PhDr. Ing. Jan Royt, Ph.D., DrSc.
Mgr. Bc. Kateřina Šolcová, Ph.D.
Mgr. Ondřej Kříž
Jakub Sobotka

HTF
doc. ThDr. Pavla Damohorská, Th.D.
ThDr. Jaroslav Hrdlička
ThDr. Ing. Anna Müllerová

ETF
Mgr. Jan Kranát, Ph.D.
Klára Ptáčková (online)
Bc. Jan Tkáčik

FHS
Mgr. Lenka Martinec Nováková, Ph.D.
(online)
Ing. Petr Pavlík, Ph.D.
Matěj Krofta
Mgr. Marek Lentvorský

Součásti
PhDr. Mgr. Pavel Pečený, Ph.D.
PhDr. Barbora Štindlová, Ph.D.

Omluvení členové AS UK
prof. MUDr. Jan Trka, Ph.D. (2.LF)
MUDr. Anna Malečková, Ph.D. (LPF)
Bc. Dominika Erbeková (PedF)
Mgr. Petr Šimůnek (MFF)

Dále nepřítomni
Bc. Roman Zábrodský (HTF)
doc. Jiří Mrázek, Th.D. (ETF)
Hosté
prof. MUDr. Milena Králíčková, Ph.D., rektorka UK
prof. JUDr. Jan Kuklík, DrSc., prorektor pro akademické kvalifikace
prof. PhDr. Ladislav Krištoufek, Ph.D., prorektor pro vědeckou a tvůrčí činnost
prof. RNDr. Tomáš Skopal, Ph.D., prorektor pro informační technologie
prof. PhDr. Eva Voldřichová Beránková, Ph.D., prorektorka pro zahraniční záležitosti
prof. RNDr. Markéta Martínková, Ph.D., prorektorka pro studijní záležitosti
doc. RNDr. Martin Vlach, Ph.D., prorektor pro vnější vztahy
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doc. MUDr. Jan Polák, Ph.D., MBA, prorektor pro koncepci a kvalitu vzdělávání
MUDr. Josef Fontana, Ph.D., prorektor pro strategickou spolupráci a rozvoj
Mgr. Martin Maňásek, kvestor UK
Mgr. Petra Štanclová, kancléřka UK
Ing. Lenka Henebergová (KR)
Mgr. et Mgr. Věra Jourová, navržena na pozici prorektorky pro rozvoj lidských zdrojů a nové technologie
prof. Ing. František Zahálka, Ph.D. (FTVS)
PhDr. Kateřina Šámalová, Ph.D. (ombudsmanka UK)
doc. MUDr. Aleš Kroužecký, Ph.D. (LFP)
Seyedmohammad Khatibi (FaF)
Aleksandra Puzanova (ČTK)
Michael Kučera (HTF)
PhDr. Adam Nejedlý (PedF)
Mgr. Alena Vlasáková, DiS. (Odbor studijní RUK)
Mgr. Anna Altová, Ph.D. (PřF)
Ing. Antonín Rezek (Správa budov UK)
Bc. Barbora Hirtová (OZV UK)
Mgr. Barbora Marusičová (Odbor studijní RUK)
PhDr. Dana Hůlková Nývltová, Ph.D. (ÚJOP)
Mgr. Bc. Daniel Steindler (Odbor vnitřního auditu a kontroly UK)
MUDr. David Marx, Ph.D. (3. LF)
Mgr. Iveta Bayerová (UK Point)
prof. RNDr. Jan Hála, DrSc. (MFF)
Jan Koubek (Organizační oddělení UK)
Mgr. Jana Wohlmuth Markupová, Ph.D. (FHS)
Mgr. Jelizaveta Getta, Ph.D. (OZV UK)
doc. RNDr. Jiří Dolejší, CSc. (MFF)
Mgr. Jiří Chvátal (Odbor analýz a strategií UK)
Mgr. Jitka Baťková, MBA (Kancelář kvestora UK)
Karolína Brodníčková (deník Právo)
Ing. Lucie Geniková (CPPT)
Mgr. Lucie Přívětivá (OVV UK)
Ing. Marie Klečková (LFP)
Milan Holakovský (Vltava Labe Media)
Mgr. Nikola Horáková (OZV UK)
Ing. Petr Bulíček, MBA (1.LF)
Petra Klusáková, DiS. (OVV UK)
Mgr. et Mgr. Šárka Vohlídalová (Centrum Carolina)
Mgr. Tomáš Gec (FSV)
Mgr. Tomáš Konečný (UK Point)
Bc. Tomáš Novotný (OVV)
prof. PharmDr. Tomáš Šimůnek, Ph.D. (FarmF)
Věra Barnová (Organizační oddělení UK)
RNDr. Věra Šťastná, Ph.D. (Odbor analýz a strategií)
Bc. Viktor Neuwirth (Kancelář rektorky UK)
Amáta Vohradská, tajemnice AS UK
Jan Jirmus, tajemník Legislativní komise AS UK

1. Zahájení
JUDr. Ing. Josef Staša, CSc., předseda AS UK, v 10:00 hod. přivítal přítomné členy AS UK i hosty, které následně
seznámil s programem zasedání pléna AS UK a upozornil, že na přání předkladatele bude projednávání původních
bodů č. 5 (Čtvrtá změna Pravidel hospodaření UK) a č. 10 (Změna Opatření rektora č. 19/2024 – Příspěvky ze sociálního
fondu a z dalších zdrojů na benefity pro zaměstnance Univerzity Karlovy) zařazeno až na program příštího zasedání
AS UK. Zasedání se konalo v Modré posluchárně (Celetná 20).
Program zasedání AS UK
Předsednictvo AS UK navrhlo program zasedání AS UK. Program byl rozeslán členům AS UK a zveřejněn na
internetových stránkách senátu. Přičemž předseda AS UK znovu ohlásil změnu oproti avizovanému programu.
1. Zahájení
2. Kontrola a schválení zápisu ze zasedání AS UK konaného dne 11. října, 8. listopadu a 22. listopadu 2024
3. Vystoupení J. M. paní rektorky
4. Informace o činnosti členů AS UK pověřených prováděním mimořádné kontroly hospodaření
5. Vyjádření k návrhu na jmenování prorektorky pro rozvoj lidských zdrojů a nové technologie
6. Plán rovných příležitostí Univerzity Karlovy 2025-2027
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7. Metodika výběru a financování EIZ na Univerzitě Karlově (CzechELib) pro období 2026-2028
8. Přehled podaných žádostí o podporu z fondu na investiční rozvoj fakult a dalších součástí („Mikuláš“) doručených
do září 2024
9. Právní jednání
a. Dodatek č. 4 ke smlouvě o dílo – Výstavba Kampusu Albertov – Biocentrum
b. Návrh smlouvy o dílo s vybraným uchazečem na rekonstrukci objektu M. D. Rettigové – PedF
c. Dodatek č. 1 ke smlouvě o dílo na zateplení a modernizaci objektu Veleslavín
d. BIOCEV – Nájemní smlouva – Gastroprovoz v Centru BIOCEV
e. LFP – návrh smlouvy o dílo na rekonstrukci Šafránkova pavilonu v Plzni
10. Ideový návrh na další sjednocení vizuálního stylu UK a fakult
11. Projekt „krizového řešení“ aktualizace univerzitního webu cuni.cz v rámci současného CMS DG a s tím související
revize struktury 1. a 2. úrovně a „facelift“ vybraných webů v DG
12. Informace z pracovních komisí
13. Informace z Rady vysokých škol
14. Různé
Návrh usnesení:
AS UK schvaluje program zasedání.
Schváleno tichým souhlasem
Hlasování o použití hlasovátek dle čl. 9 odst. 8 JŘ AS UK
Pro 49, proti 0, zdrželo se 0
Schváleno
Ustanovení komise pro tajné hlasování
Navrženi byli: Mgr. Karel Šima, Ph.D. (FF), Leona Petlíková (2.LF), Tereza Entlerová (3.LF)
Hlasování o komisi pro tajné hlasování
Pro 50, proti 0, zdrželo se 3
Schváleno
Návrh usnesení:
AS UK schvaluje program zasedání.
Pro 53, proti 0, zdrželo se 1
Schváleno
Předsedou komise pro tajné hlasování byl zvolen: Mgr. Karel Šima, Ph.D.

2. Kontrola a schválení zápisu ze zasedání AS UK konaného
dne 11. října, 8. listopadu a 22. listopadu 2024
Amáta Vohradská, tajemnice AS UK, informovala o tom, že k návrhu zápisů ze zasedání AS UK byly doručeny drobné
připomínky, které byly zapracovány. K nové verzi zápisů již nikdo připomínku nevznesl.
Návrh usnesení:
AS UK schvaluje zápis ze zasedání AS UK konaného dne 11. října 2024.
Hlasování: pro 56, proti 0, zdrželo se 0
Schváleno
Návrh usnesení:
AS UK schvaluje zápis ze zasedání AS UK konaného dne 8. listopadu 2024.
Hlasování: pro 54, proti 0, zdrželo se 2
Schváleno
Návrh usnesení:
AS UK schvaluje zápis ze zasedání AS UK konaného dne 22. listopadu 2024.
Hlasování: pro 55, proti 0, zdrželo se 3
Schváleno

3. Vystoupení J. M. paní rektorky
JUDr. Ing. Josef Staša, CSc., předseda AS UK, uvedl tento bod a předal slovo J. M. paní rektorce.
J. M. paní rektorka informovala o následujících oblastech:
Bezpečnost
J. M. paní rektorka uvedla, že je v kontinuálním kontaktu s děkany fakult a byla vydána výzva ke kontrole stavu
připravenosti. Upozornila na zvýšenou ostražitost akademické obce v souvislosti s blížícím se výročím tragické události
na Filozofické fakultě UK, které získává i mediální pozornost. Jako příklad připravenosti uvedla poslední cvičení na
Právnické fakultě, při kterém se podařilo během 120 sekund informovat o krizové situaci celkem 91 % příjemců. Další
kroky budou diskutovány na lednových schůzkách s děkany, přičemž zvláštní důraz je kladen na psychosociální bezpečí,
které bude řešeno s Ing. Henebergovou.
Ekonomika
J. M. paní rektorka informovala o dvou jednáních s ministrem školství, doc. Bekem, v rámci užšího vedení RVŠ.
Zásadním bodem jednání bylo rozdělení 4 mld. Kč pro vysoké školy v roce 2025. Z této částky bude 1,5 miliardy
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alokováno na sociální ukazatele studujících (stravování, ubytování, podpora doktorandů), programy zaměřené na
společenskou potřebnost a strategické technologie (např. polovodičové čipy).
J. M. paní rektorka také zdůraznila nutnost většího zaměření se na evropské granty. UK získala 5 prestižních evropských
grantů, což činí polovinu ze všech grantů udělených v celé České republice.
Dále J. M. paní rektorka uvedla, že se řeší zápočet studijní úspěšnosti, nově i pro první ročníky (avšak s nižším
koeficientem). Také upozornila na připravované změny ve výpočtu dotací, včetně zahrnutí evropských grantů do
financování.
Zákony
Novela zákona o vysokých školách byla postoupena do Senátu. ČKR aktivně jedná se Senátem a usiluje o zřízení
pracovní skupiny pro akreditační procesy.
J. M. paní rektorka podpořila pozměňovací návrh na podporu studujících rodičů a „hlídačkovného“, jež by mělo být
navázáno na životní minimum. Tato změna by však mohla pro UK znamenat zátěž až 25-50 milionů korun ročně. Paní
prorektorka Martínková a paní kancléřka připraví odpovídající úpravy stipendijního řádu.
Mezinárodní spolupráce
UK aktivně podporuje získávání zahraničních studentů. Ve spolupráci s OZV UK plánují aktivity na příští rok. J. M. paní
rektorka také uvedla, že bude žádat o souhlas ve vznikem entity podle belgického práva v rámci 4EU+ Academic Council.
Mikrocertifikáty
J. M. paní rektorka informovala o probíhající komunikaci se Sorbonnskou univerzitou a OECD ohledně nastavování
opatření spojených s mikrocertifikáty.
Další informace
J. M. paní rektorka zmínila pokračování v postupné práci na intranetu UK a pozvala přítomné na Vánoční koncert UK
dne 18. prosince 2024 a na pietní akci k tragické události na Filozofické fakultě UK dne 20. prosince 2024.
Rozprava
Dr. Farkaš upozornil na dopis od předsedy Rady pro komercializaci, který AS UK obdržel včera (12. prosince 2024)
odpoledne. V dopise bylo zmíněno, že Rada nebyla funkční, protože se nescházela dle opatření rektora č. 1/2017, což
je zásadní zejména v kontextu transferu technologií. Dr. Farkaš požádal J. M. paní rektorku, aby byla na UK zajištěna
efektivní činnost orgánů tak, aby nedocházelo k jejich obcházení. Zmínil také potřebu účasti členů Rady na zasedáních
Ekonomické komise AS UK.
J. M. paní rektorka uznala komunikační nedorozumění a informovala, že má záležitost na starosti Ing. Malina.
Připomněla, že připravované předpisy prošly připomínkami fakult a zatím nebyly projednány na Ekonomické komisi AS
UK. Zmínila také, že tato záležitost spadá pod pana prorektora Krištoufka a bude řešena po zasedání Kolegia rektorky.
J. M. paní rektorka přislíbila, že se situací bude zabývat a že Rada bude svolána. Vyjádřila důvěru, že komunikace mezi
CPPT a Radou bude napravena. J. M. paní rektorka zároveň přislíbila, že ve věci dalšího postupu ohledně Rady pro
komercionalizaci podá AS UK potřebné informace.
Dr. Farkaš zdůraznil, že je důležité, aby bylo na příštím zasedání Ekonomické komise AS UK k dispozici stanovisko
Rady pro komercializaci. Vyjádřil politování nad tím, že Rada dosud nezaujala stanovisko ke připravovaným změnám
předpisů a že její členové nebyli dostatečně informováni.
Dr. Farkaš se dále dotázal na problematiku obsazování těch vedoucích pozic na odborech a odděleních RUK, protože
vedoucí pozice přesahují funkční období rektora. Zmínil, že by měly být dodržovány vnitřní předpisy UK, zejména
příslušné opatření rektora č. 53/2023 a Řád výběrového řízení, včetně přítomnosti zástupců AS UK při výběrových
řízeních, což je běžnou praxí na fakultách.
J. M. paní rektorka reagovala, že výběrová řízení probíhají, včetně zveřejnění inzerátů, ale někdy jsou lidé vedením
jen dočasně pověřováni. Zdůraznila, že tento postup není trvalý. Vyjádřila ochotu přizvat pozorovatele z AS UK k
těmto procesům, ale upozornila, že na vedoucí oddělení se výběrová řízení někdy nekonají, s ohledem na malý počet
pracovníků některých oddělení. Pokud však AS UK k této problematice přijme usnesení, tak jej bude respektovat.
Tereza Entlerová podpořila dr. Farkaše a upozornila na předchozí diskuze týkající se transparentnosti výběrových řízení
na UK. Zdůraznila, že pan kvestor přiznal, že procesy nebyly vždy dodržovány, a bylo by vhodné upřesnit, kdy jsou
výběrová řízení nutná a kdy je možné je modifikovat. Dodala, že záměrem AS UK je zvýšit transparentnost.
Dr. Pavlík zdůraznil potřebu stanovit lhůtu, po kterou může být člověk pověřen, aby bylo zajištěno řádné obsazení pozic.
Dr. Farkaš upozornil na výkon kontrolní funkce AS UK při uzavírání právních jednání, zejména v případech smluv
převyšující částku 40 milionů Kč. Dodal, že zákon o vysokých školách jasně stanoví, že souhlas AS UK je třeba tam,
kde je třeba správní rady. V registru smluv jsou ovšem rozpory. Dodal, že z tohohle pohledu byly smlouvy uzavřeny
nezákonně, protože neprošly procesem, který vyžaduje zákon. Dále vyjádřil znepokojení nad tím, že k vyjádření AS UK
chodí čím dál tím méně smluv. Opět namítal rozpor se zákonem a nedostatek transparentnosti procesů na UK.
J. M. paní rektorka přislíbila, že situaci prověří. Pan kvestor doplnil, že některé postupy se používaly dlouhodobě a že
bude třeba vypracovat právní stanovisko. Navrhl prověřit praxi posledních 7 let.
Návrh usnesení:
AS UK žádá vedení UK o vypsání výběrových řízení na pozice, u nichž vnitřní předpis určuje, že by měly být zpravidla
obsazeny otevřeným výběrovým řízením, a které vedení UK obsadilo pověřením vez výběrového řízení. Jedná se
například o následující pozice: Vedoucí bezpečnostního odboru RUK, ředitel CPPT a vedoucí EPMO. AS UK žádá,
aby byl v souladu s Řádem výběrového řízení UK ve výběrové komisi zástupce AS UK, a aby nebyly vedoucí pozice
obsazovány pověřením na dobu delší než 3 měsíce, respektive 6 měsíců ve výjimečných případech.
Hlasování: pro 53, proti 1 zdrželo se 1
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Schváleno
Návrh usnesení:
AS UK bere na vědomí informace od J. M. paní rektorky.
Schváleno tichým souhlasem

4. Informace o činnosti členů AS UK pověřených prováděním
mimořádné kontroly hospodaření
JUDr. Ing. Josef Staša, CSc., předseda AS UK, uvedl tento bod a předal slovo RNDr. Andreji Farkašovi, který seznámil
přítomné senátory s průběhem provádění mimořádné kontroly hospodaření.
Dr. Farkaš informoval přítomné, že se v současné době pokračuje ve shromažďování podkladů a že již proběhly první
osobní rozhovory se zaměstnanci RUK. Zároveň proběhla komunikace s J. M. paní rektorkou ohledně případného
stanoviska. Předpokládá se, že do lednového zasedání AS UK bude vypracována zpráva.
Návrh usnesení:
AS UK bere na vědomí o činnosti členů as uk pověřeným prováděním mimořádné kontroly hospodaření.
Schváleno tichým souhlasem

5. Vyjádření k návrhu na jmenování prorektorky pro rozvoj
lidských zdrojů a nové technologie
JUDr. Ing. Josef Staša, CSc., předseda AS UK, uvedl tento bod a předal slovo J. M. paní rektorce.
J. M. paní rektorka uvedla, že agenda navržené prorektorky Mgr. et Mgr. Věry Jourové je postavena na třech hlavních
pilířích:
1. Projekt HR Award a pracovněprávní směrnice
J. M. paní rektorka zdůraznila, že Česká republika bude muset implementovat celou řadu pracovněprávních směrnic,
což se dotkne i Univerzity Karlovy. Univerzita již v minulosti pracovala na dvou projektech v této oblasti a nyní připravuje
třetí, aby se mohla dále věnovat agendě HR Award. Evropská komise navíc plánuje tzv. „on-site-visits“, k čemuž již byla
připravena rozsáhlá zpráva panem prorektorem Fontanou. Tato agenda je klíčová pro další rozvoj.
2. Rozvoj mezinárodních vztahů
Dalším pilířem je rozvoj mezinárodních vztahů Univerzity Karlovy, především v evropském prostoru. J. M. paní rektorka
uvedla, že univerzita dosud nemá dostatečné vazby v rámci Evropské unie, což ji znevýhodňuje v přístupu k evropským
grantům. Jmenování Mgr. et Mgr. Věry Jourové, bývalé eurokomisařky se zkušenostmi z evropských institucí, do kolegia
rektorky je proto velkou příležitostí pro univerzitu, aby lépe využívala dostupné příležitosti. Na rozdíl od jiných univerzit,
například Masarykovy univerzity, která již z těchto vazeb čerpá značné finanční prostředky, Univerzita Karlova v této
oblasti zaostává. J. M. paní rektorka vyjádřila odhodlání tuto situaci změnit.
3. Nové technologie
Posledním pilířem je oblast nových technologií, a to včetně umělé inteligence, strojového učení a jejich aplikace například
v medicíně a zobrazovacích metodách. J. M. paní rektorka zdůraznila, že univerzita musí být lídrem v této oblasti, a
vyjádřila přesvědčení, že právě Věra Jourová může přispět k propojení univerzity s moderními technologiemi a jejich
využíváním v praxi.
J. M. paní rektorka rovněž informovala, že již reagovala na dotazy ohledně vzniku této pozice a komunikace stran této
záležitosti. Uvedla, že čas na přípravu byl sic omezený, ale tato rychlost zároveň ukazuje flexibilitu univerzity. Zdůraznila,
že Mgr. Jourová má i jiné pracovní nabídky, což potvrzuje její vysokou kvalifikaci, a vyjádřila přání, aby se stala součástí
týmu UK.
Následně vystoupila paní Mgr. et Mgr. Věra Jourová, která uvedla, že návrat na Univerzitu Karlovu vnímá jako možnost
být užitečná své alma mater. Zdůraznila, že oblast mezinárodní spolupráce představuje obrovskou příležitost, kterou
by univerzita měla využít. Podpora konkurenceschopnosti a zapojení Univerzity Karlovy do evropských institucí a
projektů jsou podle ní klíčové. S pokorou přijala nabídku na tuto pozici, přestože nemá předchozí zkušenosti s prací v
akademickém prostředí. Zdůraznila svoji ochotu učit se, pracovat v týmu a otevřeně přistupovat k výzvám.
Rozprava
Dr. Pavlík vyjádřil podporu a nadšení nad novými kroky, které mohou univerzitu posunout dopředu.
Bc. Čech upozornil na problémy spojené s výběrovými řízeními, zejména na absenci zveřejňování platových rozpětí v
inzerátech a na rozdíly v odměňování napříč fakultami. Vyzval k představení koncepce Mgr. Jourové v kontextu agendy
lidských zdrojů.
J. M. paní rektorka uvedla, že Mgr. Jourová potřebuje čas na seznámení s univerzitou, a zdůraznila, že některé z cílů
budou naplňovány postupně. Zmínila, že agenda lidských zdrojů je ovlivňována rektorátem jen částečně.
Dr. Farkaš vyjádřil očekávání, že Mgr. Jourová bude dbát na kultivaci akademické kultury a zlepší proces obsazování
pracovních pozic. Zároveň však upozornil na možné překryvy agend jednotlivých prorektorů.
J. M. paní rektorka vysvětlila, že rozčlenění gescí je zděděno po minulém vedení a bylo proto potřeba vymezit prostor pro
novou agendu. Zdůraznila, že agenda Mgr. Jourové zahrnuje mimo jiné regulaci v oblasti AI a její dopady na vzdělávací
procesy.
Mgr. Jourová vyjádřila přání, aby se nestala náhradou stávajících prorektorů, nýbrž aby se stala doplněním současného
kolektivu. Představila své dosavadní zkušenosti v oblasti etického kodexu a transparentnosti. Zároveň zdůraznila, že
své působení na univerzitě bere jako příležitost přinést přidanou hodnotu. V oblasti nových technologií by se chtěla
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zaměřit na implementaci umělé inteligence na UK, zlepšení produktivity a propojení výzkumu s komerční sférou. Zvláštní
důraz klade na přípravu pracovního trhu na revoluci způsobenou umělou inteligencí, neboť současní zaměstnanci na ni
nejsou dostatečně připraveni. Mgr. Jourová vidí klíčovou roli univerzit v adaptaci lidských zdrojů na nové technologie.
Pavel Linzer se dotázal na hlavní cíle Mgr. Jourové a na metriky hodnocení úspěšnosti při plnění její agendy za rok.
Mgr. et Mgr. Věra Jourová odpověděla, že klade důraz na měřitelné cíle, jako je například hodnocení HR Award nebo
posílení pozice UK na mapě evropského výzkumu.
Dr. Greger zdůraznil potřebu zajistit financování univerzity z evropských zdrojů a vyjádřil podporu zaměření Věry Jourové
na evropskou politiku.
Dr. Říha navrhl, aby se Mgr. Jourová soustředila zejména na proevropské aktivity a aby se přehodnotilo označení její
funkce. Upozornil také na nutnost řešení otázky politických aktivit v případě člena kolegia rektorky.
Mgr. et Mgr. Věra Jourová uvedla, že nemá v úmyslu vstupovat do politických stran a ani zavádět politické iniciativy na
akademické půdě. Zdůraznila, že její působení bude nezávislé a apolitické.
Dr. Bičovský vyjádřil nesouhlas s procesem, který vedl k obsazení dané funkce. Přesto zdůraznil, že by si přál, aby Mgr.
Jourová přispěla k rozvoji univerzity. Nicméně vyjádřil obavu, že její agenda nebyla dostatečně promyšlena a že by se
měla spíše zaměřit na proevropské záležitosti. Dále uvedl, že by bylo vhodné, aby se nová prorektorka zaměřila na
oblasti vzdělávacích politik a grantů, jelikož by nám v této oblasti mohla poskytnout cenný vhled. Závěrem konstatoval,
že současná agenda nové prorektorky nedává moc smysl a že by se měla více zaměřit na reprezentaci univerzity v
zahraničí.
Mgr. et Mgr. Věra Jourová vysvětlila, že vzhledem k pozdnímu schválení ze strany Evropské komise neměla dostatečný
časový prostor pro efektivní jednání o náplni její nové funkce. Proto delegovala tuto zodpovědnost na J. M. paní rektorku.
Ta potvrdila, že celý proces probíhal velmi rychle a že původní návrh názvu funkce zněl „Prorektorka pro Evropské
záležitosti a partnerství“. Nicméně nakonec se rozhodli pro výše zmíněné tři specifické pilíře.
Prof. Jech vyjádřil obavy ohledně nárůstu byrokratického aparátu rektorátu a nedostatečné podpory fakult při získávání
mezinárodních grantů. Zdůraznil, že navázání kontaktů je sice důležité, ale chybí podpora u realizační fáze. Zpochybnil
také nutnost vytvářet nové pozice asistentů a sekretářek a požadoval informaci o finančních nákladech takového záměru.
J. M. paní rektorka reagovala, že nárůst byrokratického aparátu nehrozí a že probíhají jednání s děkany o posílení
projektové podpory fakult. Zdůraznila úspěchy odboru projektové podpory v minulosti a předpokládá další nárůst
získaných projektů.
Doc. Stráský vyzdvihl význam znalosti české státní správy pro úspěšné fungování univerzity a ocenil přínos Mgr. Jourové
díky jejím znalostem nadnárodních struktur. Souhlasil s volbou agendy umělé inteligence, jelikož se jedná o zásadní
technologickou změnu, která vyžaduje odborné znalosti. Zdůraznil také význam evropských projektů a potenciál pro
zlepšení v této oblasti.
Pavel Linzer podpořil názory doc. Stráského a dr. Bičovského a zdůraznil, že jeho cílem nebyla kritika Mgr. Jourové,
ale spíše snaha o efektivní využití jejích schopností. Zmínil také potřebu transparentnosti při obsazování nových pozic
a zdůraznil význam pozice bezpečnostního specialisty v kolegiu.
Jakub Gogela se dále optal, zda Mgr. Jourová také plánuje na UK vyučovat. Mgr. et Mgr. Věra Jourová potvrdila, že již
vedla debaty o možnosti vyučovat na PF UK předměty související s tématem právního státu, mezinárodního práva či
právem a technologiemi; dále však i výběrové předměty na FSV UK a FF UK.
Dr. Pavlík doplnil, že technologie mají také humanitní rozměr, jako je například lobbing, a že univerzita se musí naučit
s tímto fenoménem pracovat. Zdůraznil, že pozice členky kolegia není dostatečná pro významnost role, kterou by měla
Věra Jourová na univerzitě zastávat, a zastal se návrhu, aby byla jmenována prorektorkou.
Doc. Brom upozornil na důležitost přípravy univerzity na implementaci AI Act a zdůraznil, že pro zvládnutí těchto agend
bude zapotřebí značného úsilí. Zároveň navrhl, aby Věra Jourová byla pozvána na jednání Ekonomické komise AS UK,
jelikož by mohla přispět svým know-how v oblasti financování tak složité organizace jako je univerzita. Závěrem vyjádřil
svoji obavu, že plánovaný úvazek v rozsahu 0,7 nebude pro tuto funkci dostačující.
Návrh usnesení:
AS UK vyjadřuje souhlasné stanovisko k záměru J. M. paní rektorky UK jmenovat Mgr. et. Mgr. Věru Jourovou
prorektorkou pro rozvoj lidských zdrojů a nové technologie.
Hlasování: pro 40, proti 6, zdrželo se 10
Schváleno

6. Plán rovných příležitostí Univerzity Karlovy 2025-2027
JUDr. Ing. Josef Staša, CSc., předseda AS UK, uvedl tento bod a předal slovo Mgr. Ivetě Bayerové.
Mgr. Iveta Bayerová podrobněji představila Plán rovných příležitostí Univerzity Karlovy. Zdůraznila, že Plán rovných
příležitostí je klíčový nejen z hlediska financování z různých zdrojů, ale také jako nástroj podpory inkluzivity a diverzity.
Vyzdvihla unikátnost UK, kde působí koordinátoři pro rovné příležitostí, ombudsmanky a ombudsmani. Dále zmínila
výsledky genderového auditu za roky 2021-2022, šetření potřeb pečujících osob a opatření zaměřená na slaďování
rodinného a studijního či pracovního života. Univerzita zapojila všechny odbory a aktivně podporuje ženy vědkyně. Plán
zahrnuje nejen genderovou rovnost, ale také celkovou inkluzi a intersekcionalitu, včetně spolupráce s Pride Business
Forum a vytvoření podpůrných sítí pro oběti domácího násilí. Závěrem uvedla, že je důležité se zaměřovat na sdílení
dobré praxe.
Rozprava
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Tereza Entlerová upozornila, že Komise pro třetí roli AS UK s Plánem souhlasila, avšak předložila několik připomínek,
zejména k praktickému zavádění některých bodů. Navrhla konzultace s Etickou komisí UK a doplnění Plánu o participaci
studentů v rozhodovacích procesech, neboť na některých fakultách je jejich zastoupení v akademických senátech pouze
třetinové. Žádala také o zapojení senátorky či senátora z řad AS UK do Rady pro rovné příležitosti.
J. M. paní rektorka reagovala, že je otevřená zapojení Terezy Entlerové a Bc. Boňka jako předsedů relevantních komisí,
a to zatím například ve formě hostů. Ke složení fakultních akademických senátů podotkla, že pravidla samosprávy jsou
v kompetenci fakult, a ocenila, že UK tuto diverzitu respektuje.
Bc. Čech upozornil na problémy v oblasti rovného odměňování a zdůraznil, že nespravedlivá alokace prostředků mezi
fakultami je dlouhodobým problémem. Apeloval na řešení situace dříve, než dojde k soudním sporům, a podotkl, že
prezident republiky rovněž vyzval univerzity k nápravě.
J. M. paní rektorka uznala, že tlak na rovnost je správný, avšak upozornila, že každá fakulta má vlastní manažerské
postupy a ekonomické zdroje. Podporuje zlepšení mzdových podmínek na fakultách, ale zdůraznila složitost tohoto
problému a nutnost dlouhodobé práce. Zároveň navrhla, aby AS UK poskytl konkrétní jména osob, z nichž by byli vhodní
kandidáti do Rady rovné příležitosti vybráni ve spolupráci s paní prorektorkou Martínkovou. Současně zdůraznila, že
případná změna opatření rektora může být nezbytná.
Doc. Stráský závěrem upozornil na potřebu zlepšit mzdové podmínky na fakultách a zdůraznil, že současné tarify
nevedou k narovnání mezd.
Návrh usnesení:
AS UK bere na vědomí Plán rovných příležitostí UK 2025-2027.
Hlasování: pro 52, proti 1, zdrželo se 3
Schváleno

7. Metodika výběru a financování EIZ na Univerzitě Karlově
(CzechELib) pro období 2026-2028
JUDr. Ing. Josef Staša, CSc., předseda AS UK, uvedl tento bod a předal slovo J. M. paní rektorce.
J. M. paní rektorka uvedla, že se jedná o otázku elektronických informačních zdrojů, a to zejména v kontextu činnosti
Ústřední knihovny UK. Zdůraznila, že stávající období financování končí a je nezbytné, aby Univerzita Karlova rozhodla
o dalším výběru zdrojů, které budou využívány v následujícím období. Zmínila rovněž, že bude třeba uzavřít závaznou
smlouvu týkající se financování a využívání těchto zdrojů.
Doc. Brom, předseda Ekonomické komise AS UK, seznámil členy AS UK se stanoviskem Ekonomické komise AS UK,
která doporučila k předloženému materiálu vyjádřit kladné stanovisko.
Dr. Greger, předseda Komise pro vědu AS UK, seznámil členy AS UK se stanoviskem Komise pro vědu AS UK, která
doporučila k předloženému materiálu vyjádřit kladné stanovisko.
Návrh usnesení:
AS UK bere na vědomí zprávu o průběhu práce celouniverzitní Pracovní skupiny pro metodiku výběru a financování
EIZ na UK (CzechELib) pro období 2026-2028 a vyjadřuje souhlasné stanovisko k výběru Páteřních EIZ (celouniverzitní
financování) ve variantě A) a k rozšíření současného portfolia Páteřních EIZ o všechny EIZ navržené jako Páteřní
(přidání Writefull, SAGE HSS, SAGE Research Methods, NEJM).
Hlasování: pro 52, proti 0, zdrželo se 0
Schváleno

8. Přehled podaných žádostí o podporu z fondu na investiční
rozvoj fakult a dalších součástí („Mikuláš“) doručených do
září 2024
JUDr. Ing. Josef Staša, CSc., předseda AS UK, uvedl tento bod a předal slovo Mgr. Maňáskovi, kvestorovi UK, k
představení předloženého materiálu.
Pan kvestor informoval, že vzhledem k aktuální situaci navrhují odložení rozhodnutí o všech podaných žádostech o
podporu z fondu Mikuláš. Důvodem tohoto návrhu je probíhající zadávací řízení na výstavbu multifunkční budovy v
Motole, které podala 2. lékařská fakulta. Vzhledem k podaným námitkám proti rozhodnutí o zhotoviteli je vhodné vyčkat
na konečné vyhodnocení této situace. Mimo 2. lékařskou fakultu jsou dále odloženy žádosti i 1. lékařské fakulty a
Přírodovědecké fakulty o podporu Biocentra. Ta byla odložena již dříve a nyní je toto odložení potvrzeno. Důvodem je
pobíhající výstavba a také změny ve vedení fakulty. Novou žádost bude možné předložit po jednání s novým vedením
Přírodovědecké fakulty.
Pan kvestor dále upozornil, že v současné době není možné podávat nové žádosti o podporu z fondu Mikuláš. Na půdě
Ekonomické komise AS UK probíhá intenzivní diskuze o úpravě tohoto fondu a o možnosti založení vnitrouniverzitní
banky.
Doc. Brom, předseda Ekonomické komise AS UK, seznámil členy AS UK se stanoviskem Ekonomické komise AS UK,
která doporučila k předloženému materiálu vyjádřit kladné stanovisko.
Rozprava
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Dr. Farkaš poukázal na nutnost, aby celková suma žádostí a avíz nepřesáhla prostředky, které jsou v současnosti
dostupné ve fondu Mikuláš a které do něj budou dodány do konce roku. Zdůraznil potřebu realističtějšího přístupu k této
situaci a vyzval k nalezení systémového řešení, podloženého konkrétními čísly.
Pan kvestor reagoval, že některé žádosti bude nutné zamítnout nebo výrazně snížit. Slíbil vypracovat podrobný přehled
očekávaných příjmů a výdajů, avšak připustil, že vzhledem k aktuální situaci může být nutné využít externího financování.
Zdůraznil, že přesné informace o výši a době zapůjčení prostředků nejsou nyní k dispozici.
Dr. Farkaš se dotázal, zda dojde ke změně pravidel pro čerpání z fondu Mikuláš. Pan kvestor tuto možnost vyloučil
alespoň do roku 2025 a zároveň vyloučil zvyšování příspěvků do fondu.
Návrh usnesení:
AS UK bere na vědomí podané žádosti o podporu z fondu na investiční rozvoj fakult a dalších součástí („Mikuláš“).
Hlasování: pro 52, proti 0, zdrželo se 1
Schváleno

9. Právní jednání
9.a. Dodatek č. 4 ke smlouvě o dílo – Výstavba Kampusu Albertov –
Biocentrum
JUDr. Ing. Josef Staša, CSc., předseda AS UK, uvedl tento bod a předal slovo Mgr. Maňáskovi, kvestorovi UK, k
představení předloženého materiálu.
Doc. Brom, předseda Ekonomické komise AS UK, seznámil členy AS UK se stanoviskem Ekonomické komise AS UK,
která doporučila k předloženému materiálu vyjádřit kladné stanovisko.
Návrh usnesení:
AS UK po projednání návrhu na uzavření Dodatku č. 4 ke smlouvě o dílo č. j. UKRUK/182357/2023-2 UK – VÝSTAVBA
KAMPUSU ALBERTOV – BIOCENTRUM v návaznosti na změnové listy č. 05.1, 08.2, 30.1 vyjadřuje k předloženému
návrhu souhlasné stanovisko . AS UK doporučuje tento dodatek č. 4 ke Smlouvě předložit Správní radě UK k vydání
předchozího písemného souhlasu k jeho uzavření.
Hlasování: pro 49, proti 0, zdrželo se 0
Schváleno
9.b. Návrh smlouvy o dílo s vybraným uchazečem na rekonstrukci
objektu M. D. Rettigové – PedF
JUDr. Ing. Josef Staša, CSc., předseda AS UK, uvedl tento bod a předal slovo Mgr. Maňáskovi, kvestorovi UK, k
představení předloženého materiálu.
Doc. Brom, předseda Ekonomické komise AS UK, seznámil členy AS UK se stanoviskem Ekonomické komise AS UK,
která doporučila k předloženému materiálu vyjádřit kladné stanovisko.
Návrh usnesení:
AS UK po projednání návrhu smlouvy o dílo s vybraným dodavatelem na etapovou rekonstrukci objektu M. D. Rettigové
4, Praha 1 Pedagogické fakulty doporučuje tento návrh smlouvy o dílo předložit Správní radě UK k vydání předchozího
písemného souhlasu k jejímu uzavření.
Hlasování: pro 51, proti 0, zdrželo se 0
Schváleno
9.c. Dodatek č. 1 ke smlouvě o dílo na zateplení a modernizaci objektu
Veleslavín
JUDr. Ing. Josef Staša, CSc., předseda AS UK, uvedl tento bod a předal slovo Mgr. Maňáskovi, kvestorovi UK, k
představení předloženého materiálu.
Doc. Brom, předseda Ekonomické komise AS UK, seznámil členy AS UK se stanoviskem Ekonomické komise AS UK,
která doporučila k předloženému materiálu vyjádřit kladné stanovisko.
Pavel Linzer položil dotaz týkající se klíče rektorátu k rozhodování, které smlouvy předkládat AS UK a které nikoli.
Konkrétně se zajímal o problematiku nastíněnou na počátku jednání.
Pan kvestor odpověděl, že pokud smlouva na rekonstrukci prošla schválením AS UK, jsou AS UK předkládány také
všechny dodatky k této smlouvě. Uvedl však, že nemá jednoznačnou odpověď na otázku, jaký je obecný klíč pro
předkládání smluv. Dále podotkl, že v případě projednávané záležitosti jde o částku 150 milionů korun, což bylo důvodem
předložení materiálu AS UK.
Pavel Linzer reagoval s poznámkou, že i původní smlouva by měla být považována za součást rekonstrukce.
Dr. Farkaš doplnil, že klíčem by mělo být znění zákona o vysokých školách. Podle toho by všechny záležitosti nad 40
milionů korun měly být předloženy Správní radě UK i AS UK, což se však v tomto případě nestalo.
Pavel Linzer dále vznesl otázku týkající se vnitřní logiky a zdůvodnění této praxe na rektorátu.
Pak kvestor odpověděl, že rektorát usoudil, že předložení tohoto materiálu AS UK je vhodné, aniž by však poskytl
konkrétní vnitřní zdůvodnění.
Pavel Linzer uzavřel diskuzi poznámkou, že rozhodování tedy probíhá na základě „pocitového“ posouzení.
Návrh usnesení:
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AS UK po projednání záměru uzavřít dodatek č. 1 ke Smlouvě o dílo na akci „UK – FTVS – Zateplení bloku A, B, C, D
a modernizace fasády bloků E, F, H objektu Veleslavín“ mezi společností NEPRO stavební a.s. a Univerzitou Karlovou
doporučuje tento dodatek ke smlouvě předložit Správní radě UK k vydání předchozího písemného souhlasu s jeho
uzavřením.
Hlasování: pro 50, proti 0, zdrželo se 0
Schváleno
9.d. BIOCEV – Nájemní smlouva – Gastroprovoz v Centru BIOCEV
JUDr. Ing. Josef Staša, CSc., předseda AS UK, uvedl tento bod a předal slovo Mgr. Maňáskovi, kvestorovi UK, k
představení předloženého materiálu.
Doc. Brom, předseda Ekonomické komise AS UK, seznámil členy AS UK se stanoviskem Ekonomické komise AS UK,
která doporučila k předloženému materiálu vyjádřit kladné stanovisko.
Návrh usnesení:
AS UK po projednání návrhu nájemní smlouvy na prostory pro Gastroprovoz v Centru BIOCEV doporučuje nájemní
smlouvu uzavřít se společností Perfect Canteen, s.r.o., od 1. 10. 2024 pod názvem Cibule Bistro, s.r.o., (IČO 09050329),
s tím, že ke dni nabytí účinnosti nájemní smlouvy dojde ke změně dodavatele v souladu s § 222 odst. 10 písm. b) zákona
o zadávání veř. zakázek tak, že dodavatelem bude nadále Eat perfect, s.r.o. (IČO 21950121).
Hlasování: pro 49, proti 0, zdrželo se 2
Schváleno
9.e. LFP – návrh smlouvy o dílo na rekonstrukci Šafránkova pavilonu v
Plzni
JUDr. Ing. Josef Staša, CSc., předseda AS UK, uvedl tento bod a předal slovo Mgr. Maňáskovi, kvestorovi UK, k
představení předloženého materiálu.
Doc. Brom, předseda Ekonomické komise AS UK, seznámil členy AS UK se stanoviskem Ekonomické komise AS UK,
která doporučila k předloženému materiálu vyjádřit kladné stanovisko.
RNDr. Farkaš vzhledem ke kofinancování investiční akce fakultou upozornil na nestandardnost situace oproti jiným
investičním akcím, jež se týkaly kolejí v provozu KaM. V odkazu na zápis ze zasedání AS UK ze dne 11. listopadu 2022
připomněl, že LFP bylo přislíbeno hrazení těchto vzniklých vlastních nákladů z prodeje budov svěřených do správy LFP.
I vzhledem k tomu, že fakulta získala nakonec z dotačního titulu nižší příspěvek, než bylo očekáváno a než je potřeba,
vyzval k dodržení tohoto závazku. Mgr. Maňásek potvrdil, že tento postup bude dodržen.
Návrh usnesení:
AS UK po projednání návrhu smlouvy o dílo na rekonstrukci Šafránkova pavilonu v Plzni doporučuje návrh předložit k
předběžnému posouzení Správní radě UK.
Hlasování: pro 52, proti 0, zdrželo se 0
Schváleno

10. Ideový návrh na další sjednocení vizuálního stylu UK a
fakult
JUDr. Ing. Josef Staša, CSc., předseda AS UK, uvedl tento bod a předal slovo doc. RNDr. Martinu Vlachovi, Ph.D.,
prorektorovi pro vnější vztahy.
Prorektor Vlach představil materiál Ideového návrhu na další sjednocení vizuálního stylu UK a fakult. Informoval, že
materiál byl projednán v kolegiu rektorky i na rozšířeném kolegiu. Připomínky k návrhu byly vzneseny, avšak původní
idea zůstala zachována. Navrhované kroky zahrnují takové body jako sjednocení písma, nadefinování užití univerzitního
symbolu „korunky“, zachování fakultních znaků s obměnou barevnosti či inovace opatření pro vykazování publikací
tvůrčí činnosti.
Prorektor Vlach zdůraznil, že se jedná o ideový materiál, jehož realizace se očekává v období leden-únor 2025.
Návrh rovněž počítá s přechodným obdobím pro implementaci opatření. Upozornil, že v rámci RKR byla projednávána
kombinace variant. Důležitým aspektem bude zajištění součinnosti všech 17 fakult, aby s návrhem souhlasily a
identifikovaly se s ním.
Tereza Entlerová, předsedkyně Komise pro třetí roli AS UK, seznámila členy AS UK se stanoviskem Komise pro třetí
roli AS UK, která doporučila k předloženému materiálu vyjádřit kladné stanovisko.
Návrh usnesení:
AS UK bere na vědomí materiál „Ideový návrh na další sjednocení vizuálního stylu UK a fakult“.
Hlasování: pro 45, proti 0, zdrželo se 2
Schváleno

11. Projekt „krizového řešení“ aktualizace univerzitního webu
cuni.cz v rámci současného CMS DG a s tím související
revize struktury 1. a 2. úrovně a „facelift“ vybraných webů v
DG
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JUDr. Ing. Josef Staša, CSc., předseda AS UK, uvedl tento bod a předal slovo doc. RNDr. Martinu Vlachovi, Ph.D.,
prorektorovi pro vnější vztahy.
Prorektor Vlach uvedl, že představený materiál obsahuje konkrétnější záměr pro revizi hlavního webu univerzity, přičemž
prioritou je revize prvních úrovní stránek. Na nejbližší zasedání kolegia rektorky bude připraven materiál zaměřený na
druhou a třetí úroveň webu. Zároveň zdůraznil důležitost harmonogramu celého projektu. Do konce dubna 2025 by měla
být dokončena homepage webu, ačkoli může dojít k drobným úpravám oproti původnímu plánu, zejména kvůli interakci
mezi ÚVT, grafiky a dalšími zapojenými subjekty. Další kroky budou zahrnovat revizi hlavních sdílených komponent,
dokumentů, homepage a stránek, které vyžadují individuální úpravy. Fakultní šablony jsou plánovány až jako samostatná
fáze, pravděpodobně v květnu 2025. Nejdříve je však nutné dokončit práce na rektorátní části.
Tereza Entlerová, předsedkyně Komise pro třetí roli AS UK, seznámila členy AS UK se stanoviskem Komise pro třetí
roli AS UK, která doporučila k předloženému materiálu vyjádřit kladné stanovisko.
RNDr. Andrej Farkaš, předseda Komise pro IT AS UK, seznámil členy AS UK se stanoviskem Komise pro IT AS UK,
která doporučila k předloženému materiálu vyjádřit kladné stanovisko.
Návrh usnesení:
AS UK bere na vědomí materiál „Projekt „krizového řešení“ aktualizace univerzitního webu cuni.cz v rámci současného
CMS DG a s tím související revize struktury 1. a 2. úrovně a „facelift“ vybraných webů v DG.
Hlasování: pro 49, proti 0, zdrželo se 1
Schváleno

12. Informace z pracovních komisí
JUDr. Ing. Josef Staša, CSc., předseda AS UK, vyzval předsedy pracovních komisí AS UK, aby plénum informovali o
činnosti komisí.
Jan Jirmus, tajemník Legislativní komise AS UK, uvedl, že Legislativní komise AS UK poskytla výklad čl. 12 odst.
1 Volebního řádu AS UK a konzultovala Volební řád AS LPF UK. Zároveň informoval, že v proběhlém týdnu byly
uspořádány kulaté stoly zaměřující se na tématiku změny Statutu UK a změny Studijního a zkušebního řádu UK. Kulatý
stůl ke SZŘ UK byl pouze první z řady setkání, další je naplánován na 15. ledna 2025.
Doc. Mgr. Cyril Brom, Ph.D., předseda Ekonomické komise AS UK, informoval o projednávání investičních akcií,
otázkách vnitrobanky a pořádání kulatého stolu ke změnám Statutu UK. Byla řešena půjčka z vnitrobanky pro hradecké
fakulty na Mephared. Dále proběhlo mimořádné zasedání věnované financování RUK. Závěry se týkaly dopracování
chybějících informací k materiálům a formulace Principů financování na další rok. Byla navržena příprava stručné
technické závěrečné zprávy za rektorát, přičemž osnovu této zprávy připraví dr. Farkaš. K Principům financování pro
rok 2026 byla zmíněna otázka výše mezd a jejich srovnatelnosti napříč fakultami a rektorátem.
Bc. Marek Boňko, předseda Sociální komise AS UK, uvedl, že Sociální komise AS UK projednávala granty pro
činnost spolků, přičemž fond se blíží ke svému vyčerpání a projednání některých žádostí bylo proto odloženo. Dále
byla projednána agenda KaM, kdy byly představeny zejména plánované a probíhající rekonstrukce kolejí a zapojení
výživového specialisty do přípravy jídelníčku. Diskutováno bylo také opatření rektora k sociálnímu fondu a pomoc UK
zahraničním studentům se sjednáváním zdravotního pojištění.
Pavel Linzer, předseda Studijní komise AS UK, uvedl, že Studijní komise AS UK sice nezasedala, nicméně byl
spoluorganizován kulatý stůl k novelizaci SZŘ.
RNDr. Andrej Farkaš, předseda Komise pro IT AS UK, uvedl, že Komise pro IT AS UK diskutovala nad jmenování Mgr.
et Mgr. Věry Jourové prorektorkou pro nové technologie a dále o aktualizacích v komunikaci IT služeb na univerzitě.
Projednávány byly také univerzitní aplikace a otázka kyberbezpečnosti.
Tereza Entlerová, předsedkyně Komise pro třetí roli AS UK, uvedla, že Komise pro třetí roli AS UK vyslechla od doc.
Vlacha novinky z oblasti PR včetně informací ohledně článku v MF Dnes, jemuž bylo věnováno mimořádné zasedání
Komise. Diskutovány byly také aktivity spojené s večerem 17. listopadu, přičemž další jednání na toto téma proběhne
na lednové zasedání Komise. Komise pro třetí roli AS UK se také věnovala časopisu UK Forum a účasti mezifakultních
spolků na akci „Na Karlovku“.
Bc. Čech, člen Petiční komise AS UK, uvedl, že Petiční komise AS UK, řešila podnět studenta z Filozofické fakulty UK
týkající se přijímacího řízení na obor Psychologie. Komise již požádala o součinnost J. M. paní rektorku, paní děkanku
FF UK a fakultního ombudsmana. Dodatečné podklady od ombudsmana již komise obdržela. Vyhodnocení podnětu
proběhne na lednovém zasedání.
PhDr. David Greger, Ph.D., předseda Komise pro vědu AS UK, uvedl, že Komise pro vědu AS UK projednávala otázky
spojené s EIZ a aktualizací stavu Ph.D. studia, zejména v oblasti stipendií. Byla zmíněna příprava metodického pokynu,
započítávání příjmů a podklady k habilitačním a jmenovacím řízením.
Rozprava
Bc. Čech informoval o usnesení Sociální komise AS UK k provozu menz. Zdůraznil, že byl iniciátorem této diskuze a
uvedl, že na zahraničních univerzitách, kam jeho kolegové a kolegyně jezdí na Erasmus výjezdy, jsou menzy otevřeny
celodenně, včetně víkendů. Upozornil na těžkopádnost systému na UK a nedostatečnou spolupráci, která brání zajištění
víkendového provozu. Navrhl, aby Univerzita Karlova převzala roli lídra v jednání s dalšími rektory pražských vysokých
škol a zajistila, aby byla alespoň jedna menza v centru Prahy o víkendech otevřená, alespoň v době oběda.
Jakub Gogela podpořil návrh Bc. Čecha a doplnil, že na základě dotazníku spokojenosti s menzami, který realizoval,
vyšlo najevo, že možnost stravování o víkendech je mezi studenty žádaná. Zajištění stravování za studentské ceny by
přispělo k vyšší spokojenosti.
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Bc. Janeček uvedl, že poptávka po víkendovém stravování se zcela jistě najde, pokud bude tato možnost efektivně
komunikována. Ujistil, že univerzita jde tomuto požadavku na rozšíření otevíracích hodin menz vstříc.
Návrh usnesení:
AS UK bere na vědomí informace z pracovních komisí.
Schváleno tichým souhlasem

13. Informace z Rady vysokých škol
JUDr. Ing. Josef Staša, CSc., předseda AS UK, uvedl tento bod a předal slovo prof. Zahálkovi, který shrnul aktuální
dění v rámci Rady vysokých škol.
Prof. Zahálka uvedl, že proběhla setkání na vysoké úrovni, včetně účasti J. M. paní rektorky na jednání s ministrem
školství, kde byla zdůrazněna úzká a kvalitní spolupráce mezi reprezentacemi. Rovněž zmínil zasedání v Ostravě, kde
byla vedena rozsáhlá diskuze o financování, zákonodárném procesu a dalších tématech, jako je například „hlídačkovné“
nebo propojení základních registrů. Debatovalo se také o novele vysokoškolského zákona.
Prof. Zahálka dále upozornil na politické snahy týkající se omezení samosprávy vysokých škol, což považuje za klíčovou
otázku, k níž by měla univerzita zaujmout stanovisko. Zmínil rovněž sněm Akademie věd ČR, na kterém byl novým
předsedou zvolen již v prvním kole fyzik prof. Pánek. Současně byla diskutována akreditace Ph.D. programů v rámci
AV ČR. Do budoucna upozornil na jednání předsednictva RVŠ dne 19. prosince, kde se budou projednávat podněty k
tezím novely zákona o vysokých školách.
Bc. Boňko doplnil informace o volbě předsedy a místopředsedů studentské komory RVŠ. Zmínil také probíhající diskuzi
o dostupnosti hygienických pomůcek na toaletách vysokých škol.
Dr. Červinka informoval o přípravě podkladů pro jednání komise o graduation rate a pokračující přípravě konference
zaměřené na zahraniční studenty. Druhé kolo jednání komise stále probíhá.
Návrh usnesení:
  AS UK bere na vědomí informace z Rady vysokých škol.
Schváleno tichým souhlasem

14. Různé
V tomto bodě nikdo nevystoupil.
Návrh usnesení:
  AS UK bere na vědomí informace z bodu Různé.
Schváleno tichým souhlasem
JUDr. Ing. Josef Staša, CSc., předseda AS UK, poděkoval senátorům za jejich účast na zasedání AS UK a uvedl, že
příští zasedání AS UK se bude konat 24. ledna 2025. Zasedání ukončil ve 14:25 hod.

JUDr. Ing. Josef Staša, CSc.
předseda AS UK
Zapsal: Jan Jirmus, tajemník Legislativní komise AS UK

Zápis ke stažení  zde .


